

Theodore Ushev



Geboren 1968 in Kyustendil, Bulgarien. Studierte Animation an der Kunstakademie Plovdiv sowie Grafikdesign an der Nationalen Kunstakademie in Sofia. 1999 Umzug nach Montreal, dort Arbeit als Animator. Erste Aufmerksamkeit erlangte er mit den kurzen Animationsfilmen L'HOMME QUI ATTENDAIT, nach Franz Kafka, und TZARITZA. Neben seiner Arbeit als Filmemacher Lehrtätigkeit im Fach Animation.

Born in Kyustendil, Bulgaria in 1968, he studied animation at the Academy of Music, Dance and Fine Arts in Plovdiv and graphic design at the National Academy of Art in Sofia. In 1999 he moved to Montreal and began work as an animator. He first came to the fore with his short animation films L'HOMME QUI ATTENDAIT (THE MAN WHO WAITED), from a story by Franz Kafka, and TZARITZA. Alongside his work as a filmmaker he also lectures in animation.

Filmografie kurze Animationsfilme, Auswahl: **2006** The Man Who Waited · Tower Bawher · Tzaritza **2008** Drux Flux **2010** Lipsett Diaries **2011** Nightingales in December **2012** Joda **2013** Gloria Victoria **2015** Blood Manifesto · Sonámbulo **2016** Blind Vaysha

Von Geburt an ist Vaysha ein besonderes Mädchen. Mit dem linken Auge kann sie nur die Vergangenheit sehen, mit dem rechten nur die Zukunft. Die Vergangenheit ist vertraut und sicher, die Zukunft düster und bedrohlich. Die Gegenwart ist ein blinder Fleck. Als Meister seines Genres, illustriert Animationskünstler Theodore Ushev in graphisch starken und parabelhaften Bildern, die Welt durch Vayshas Augen.



From the moment she was born, Vaysha was a very special girl. With her left eye she can only see into the past, and with her right she can only see the future. The past is familiar and safe, the future is sinister and threatening. The present is a blind spot. In captivating parabolic imagery, the award-winning animation artist Theodore Ushev illustrates the world through Vaysha's eyes.

Kanada 2016

8 Min. · DCP · Farbe · Animation

Regie, Buch **Theodore Ushev**, nach einer Kurzgeschichte von Georgi Gospodinov
Sound Design **Olivier Calvert**
Produzent **Marc Bertrand**
Ausführende Produzentin **Julie Roy**

Stimme

Caroline Dhavernas

Produktion

National Film Board of Canada
Montreal, Kanada
+1 514 7734427
festivals@nfb.ca

Weltvertrieb

National Film Board of Canada
Montreal, Kanada
+1 438 9901537
distribution@nfb.ca